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Velkommen ved Hans Peter Mehlsen. 
 
Afbud fra Svend Åge Petersen og Annie Borchmann 
 
Punkt 1: Godkendelse af dagsorden 
 
Der blev føjet et par opmærksomhedspunkter til dagsordenen, emnerne er placeret under Punkt 11, 
benævnt opsamling, på dagsordenen. 
 
Ellers blev dagsordenen godkendt. 
 
Punkt 2: Referat fra sidste møde (10.23) Referatet er udsendt 
 
Datoen for mødets afholdelse er forkert i referatet, der skulle have stået 2024.10.23 og ikke 2024.09.23. 
 
Ellers blev referatet godkendt. 
 
Punkt 3: Marselistunnelen. Vores tilgang. Kommende møder/Høringssvar 
 
Der er modtaget henvendelse fra byrådsmedlem Metin Lindved Aydin om hvordan Viby Fællesråd stiller sig 
til den nye Marselistunnel. 
 
Vejdirektoratets undersøgelser viser den langsgående trafik kan afvikles uden de store forsinkelser og 
trafikpropper, det er den tværgående trafik dr vil give problemer. 
 
Anlægsfasen forventes at vare ca. 7 år. 
 
Ellers er følgende opmærksomhedspunkter ”et must”, i forbindelse med bygning af den nye Marselistunnel 
og kan bruges som inspiration til svar på henvendelsen fra Metin Lindved Aydin: 
 

• Hvor skal tilskuerne til stadion bevæge sig 

• Hvordan fordeler trafikken sig under etableringen 

• Hvordan fordeler den tunge trafik sig 

• Hvad med fodgængere og cyklister under etableringen 

• Beboere og støj 

• Miljøbelastningen fra lastbiler og entreprenørmaskiner 

• Hvad med beboerne på alle de tilstødende villaveje 

• Hvordan tackles trafikken i Kongsvang krydset, især den der kommer fra Marselis Boulevard og ud 
af Skanderborgvej 

• Skift af trafikken fra venstre spor og til højre spor og omvendt, og i begge retninger 
 
Der er udtrykt ønske om et formøde d. 2024.11.26 med de tre berørte fællesråd vedr. Marselistunnelen 
inden mødet med Vejdirektoratet d. 2024.11.27. Viby Fællesråd deltager. 

nea, ah 
 
Aarhus Kommune afholder møde d. 2024.12.03, også om etableringen af Marselis tunnelen. 
 
Høringssvar vedr. Marselis tunnelen skal afleveres i starten af januar 2025. 

nea, ah 
 
Punkt 4: Støjvold på Stavtrupsiden. Hvad med støjvold på Vibysiden 
 
Vores byrådsmedlem Jesper Kjeldsen har været og er aktiv i forbindelse med også at få etableret en støjvold 
på Viby siden. 
 
Jesper Kjeldsen har henvendt sig til vores transportminister, bl.a. er der afsat nogen midler, ca. 10 Mill. kr. til 
undersøgelser på Stavtrup siden – kunne de ikke bruges på Viby siden? 
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Nedsættelse af hastigheden vil forventeligt bevirke en del på støjbelastningen. 
 
Viby Fællesråd forfølger sagen. 
 
Et støjværn på Viby siden – en gåtur på Viby siden kunne måske arrangeres. Lars Knudsen høres om han 
kunne være interesseret i at arrangere noget a la det møde der blev afholdt for et par år siden med 
deltagelse af indtil flere politikere, måske også inkl. Kristine Dam Johansen fra Stiftstidende 

mwh 
 
Punkt 5: Krydsningshelle på Terp Skovvej. Hvad svarer vi? 
 
Inden den evt. fjernes, skal det undersøges om den har en værdi for beboerne og især skolebørn. 
 
Umiddelbart er det Viby Fællesråds holdning, at det ikke er af det gode at fjerne en 
trafiksikkerhedsforanstaltning som alt andet lige har sin værdi. 

ah 
 

Punkt 6: Evalueringsrapport af hastighedszoner i Aarhus (Se mail af 10.30) 
 
Bemærkning om de genetablerede bump på Søndervangs Allé blev taget under dette punkt. 
 

• De genetablerede bump på Søndervangs Allé er sikkert de gamle, som ved genmontering måske er 
blevet højere. 

 
Viby er ikke rigtigt nævnt i evalueringsrapporten over hastighedszoner i Aarhus, derfor er rapporten kun 
taget til efterretning af Viby Fællesråd. 
 
Punkt 7: Klimaplan/Mobilitetsplan (Slides udsendt 10.31). Kommentarer? 
 
Planen blev nævnt, ellers ingenting. 
 
Punkt 8: Stiforbindelse mellem Viby og Stavtrup. (Svar på henvendelse i mail af 10.29) 
 
Sidste nyt er, at retablering af broen måske forventes udført i første halvår af 2025. 
 
Dette tror vi på. 
 
Punkt 9: Kulturhus Viby. Sidste nyt 
 
Julemarkedet var en stor succes, så stor, at den forventes gentaget næste år. 
 
Foredrag af en astrofysiker fra Aarhus Universitet d. 2024.11.21, er afholdt. 
 
For leje af lokaler i kulturhuset til Viby Fællesråds møder er Viby Fællesråd selvfølgelig villig til at betale en 
form for husleje. Kr. 5.000,- pr. år kunne måske være en mulighed. Det kræver dog en faktura fra Kulturhuset 
til regnskabet. Kan træde i kraft fra årskiftet 2024/2025. 

hpm 
 
Punkt 10: Tilbagemelding fra møde med ny projektchef for Kongelunden (11.06) 
 
Trafikken er et af de vigtigste indsatspunkter i forbindelse med etableringen af Kongelund-projektet. 
 
Nogle af de afsatte midler til cykelcrossbane, atletikstadion, m.m. går åbenbart til andre ting i projektet – 
primært ser det de går til selve stadion-projektet. 
 
Projektet følges selvfølgelig af Viby Fællesråd. 
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Punkt 11: Kort nyt 1. Mødereferat fra møde på Folkets Hus Viby (10.30), 2. Lokalplan 1206, Bevarende 
lokalplan for Rosenvænget, Viby, 3. Ekstraordinært seminar omkring samarbejdsaftalen aflyst. Nyt 
seminar i uge 3, 2025, ellers opsamling  
 
Der blev orienteret om de nævnte punkter suppleret med de i afsnittet sidste bemærkninger om 
samarbejdsaftalen mellem Aarhus Kommune og fællesrådene. 
 
Problemerne om folkehusene synes at være blevet syltet, der er slet ikke agiteret nok for husene og de 
muligheder der ligger i disse huse. 
 
Cafeerne og driften af samme er et af de vigtige punkter, der skal fungere, for at husene kan få succes. 
 
Lokalplan 1206 vedrørende Rosenvænget i Viby er vedtaget. 
 
Møder om samarbejdsaftalen mellem Aarhus Kommune og fællesrådene følges, det sidste møde, som skulle 
være afholdt her i november, blev aflyst, nyt kommer i starten af det nye år. 
 
Der blev orienteret om de afholdte mødereferater fra møderne vedr. samarbejdsaftalen mellem fællesrådene 
og Aarhus Kommune. 
 
Det er ekstremt vigtigt, at den nye samarbejdsaftale skrues rigtigt sammen og det bliver beskrevet hvad 
fællesrådene skal bruges til og deres beføjelser, for nuværende ser det ud til fællesrådene bliver misbrugt af 
Aarhus Kommune. 
 
Forslag om planlægning af et møde mellem vores formand og journalist Kristine Dam Johansen for at gøre 
endnu mere opmærksom på Viby og problemerne i Viby, kunne omhandle: 
 

• Alle de tomme erhvervslokaler i Viby 

• Området ved Jyllands-Posten 

• Rosenhøj og hvad det er blevet til – ghetto 

• Hvad sker der med ARLA-grunden 
 
Der er modtaget svar på vores byrådsmedlem, Jesper Kjeldsen, 10 dages henvendelse – der står ikke noget 
spændende i det. 
 
Punkt 12: Kommende møder 
 
Julefrokost, d. 2024.12.12, Restaurant Pinden, Skolegade 29, 8000 Aarhus C, kl. 18.00 
 
Dato og sted for repræsentantskabsmøde 2025 blev fastlagt til:  
 
Viby Kulturhus 
Kirkestien 1 
8260 Viby J. 
 
D. 2025.02.24, kl. 19.00 
 
Punkt 13: Næste mødedato i Viby Fællesråd 
 
Næste møde, d. 2025.01.29, kl. 16.30 i Viby Kulturhus, Kirkestien 1, 8260 Viby J 
 
Punkt 14: Eventuelt. 
 
Et emne vedr. narko blev bragt på banen under forretningsudvalgsmødet.  
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Emnet tages op til næste forretningsudvalgsmøde, så problematikken kan fastlægges. 
ss 

 
Et punkt til næste forretningsudvalgsmøde er hvordan vi får agiteret for fællesrådets muligheder for støtte til 
indretning, aktiviteter eller kulturelle formål i Viby J 
 
Mødet hævet ca. kl. 18.30. 
 
 


